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Zápisnica z konferencie FOO FCHPT STU 

konanej dňa 11.3. 2025 o 14.00 h v miestnosti CH3 

 

Prítomní: podľa priloženej prezenčnej listiny, celkom 29 z 32 delegovaných účastníkov, t.j. 

90,6 %. 

Hostia:  prof. Ing. Anton Gatial, DrSc. (dekan FCHPT) 

prof. Ing. Milan Polakovič, PhD. (prodekan FCHPT) 

prof. Ing. Miroslav Drtil, PhD. (prodekan FCHPT) 

doc. Ing. Boris Lakatoš, PhD.(prodekan FCHPT ) 

Ing. Branislav Pastucha, PhD. (tajomník FCHPT)   

prof. Ing. V. Lukeš, DrSc. (predseda AS FCHPT) 

 

 

Program: 

1. Otvorenie, privítanie hostí 

2. Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  

3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2024 a rámcový plán činnosti na rok 2025 

4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2024 a návrh rozpočtu na rok 2025 

5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2024 

6. Správa mandátovej komisie 

7. Diskusia 

8. Návrh uznesení 

9. Záver 

1. Otvorenie, privítanie hostí 

Konferenciu viedol D. Berkeš (člen výboru), ktorý privítal delegátov a hostí. Predložil program 

konferencie na schválenie. 

 2. Schválenie programu konferencie, voľba mandátovej a návrhovej komisie  

D. Berkeš predniesol návrh na zloženie komisií: mandátová komisia v zložení: L. Staruch, P. 

Ačai a návrhová komisia v zložení: A.Ujhelyiová, M.Haláková. Obe komisie boli v navrhovanom 

zložení schválené všetkými hlasmi. Zapisovateľ: M. Hadvinová. Overovateľ zápisnice: V. Illeová 

3. Správa o činnosti výboru FOO za rok 2024 a rámcový plán činnosti na rok 2025 

Správu o činnosti výboru FOO za rok 2024 predniesol predseda výboru FOO Aleš Ház. Zhodnotil 

činnosť odborovej organizácie v období od minuloročnej konferencie. Členenie správy 

korešpondovalo s hodnotením plnenia programových cieľov na rok 2024. Úlohy určené V-FOO 
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v uzneseniach poslednej konferencie konanej 27.2.2024 boli splnené. Zo správy vybral 

najdôležitejšie úlohy a fakty, správa o činnosti výboru (v plnom znení) je prílohou č.1 zápisnice. 

▪ Výbor FOO zasadal spolu 9-krát, na zasadnutia bol pravidelne prizývaný predseda revíznej 

komisie. Zaoberal sa riešením aktuálnych otázok a problémov vyplývajúcich z činnosti fakulty, 

informáciami zo zasadnutí kolégia dekana, pripomienkovaním materiálov vedenia fakulty 

určených na diskusiu akademickej obce, otázkami a problémami jednotlivých úsekov ako aj 

jednotlivých členov FOO a zamestnancov fakulty. 

▪ Členovia odborov, vedenie fakulty i všetci zamestnanci majú možnosť oboznámiť sa 

s činnosťou odborov formou zverejnených zápisníc zo zasadnutí, ktoré sú rozposielané 

elektronicky a na webovej stránke FOO fakulty, v tlačenej forme vo vývesnej skrinke 

odborovej organizácie FCHPT pri bufete Delicanti.  

▪ Výbor sa zaoberal rozpracovaním záverov a uznesení výboru UOO STU, Rady OZPŠ  a výborov 

Združenia VŠ a PRO. Zdôraznil, že v roku 2024 došlo k ukončeniu platnosti Kolektívnej zmluvy 

vyššieho stupňa (KZVS) nakoľko bola uzatvorená na obdobie od 1.1.2023 až 31.8.2024. 

V predloženom návrhu novej KZVS bola požiadavka odborov navýšenie platov od septembra 

2024 a januára 2025 o 10 percent. Vyjednávania a presvedčivé odborné argumenty zástupcov 

OZPŠaV zohľadňovali infláciu a aj to, že mzdy sa zvyšovali naposledy v roku 2023, keď sa 

organizoval protest zamestnancov školstva. KZVS nebola odborármi podpísaná. Vyjednávania 

a rokovania pokračovali. V štvrtom kole vyjednávania ministerstvo školstva prišlo s návrhom 

na jednorazový príspevok vo výške 800 eur v r. 2025 a od januára 2026 navýšenie platov o 5% 

pre všetkých zamestnancov školstva. Ale ani to neprinieslo konsenzus. Aktuálne pokračujú 

ďalšie rokovanie vedenia Odborového zväzu školstva so zástupcami ministerstva školstva.  

▪  Spolupráca a komunikácia s Vedením FCHPT bola veľmi dobrá. Predseda FOO sa zúčastňoval 

zasadnutí Vedenia fakulty a Kolégia dekana, zasadnutí výboru UOO, a takisto aj zasadnutí 

Akademického senátu FCHPT. Následne informoval členov odborov o riešenej problematike.  

▪ Členovia výboru FOO sa aktívne podieľali na príprave návrhu novej KZ na rok 2024, ktorá 

bola podpísaná 9.2.2024. Špecificky doplnok FCHPT ku KZ STU je výsledkom spoločného 

záujmu zamestnávateľa a odborovej organizácie viesť takú sociálnu politiku, ktorá vytvorí 

stabilné a motivačné prostredie pre všetkých zamestnancov (podpísaný 24.6.2024). Odborom 

sa podarilo vyjednať ďalší benefit-5 dni plateného voľna pre administratívnych a TPP 

pracovníkov fakulty.  

▪ Výbor FOO ako aj sociálna komisia sa snažili o efektívne a hospodárne využívanie 

prostriedkov sociálneho fondu.  

▪ V roku 2024 sa uskutočnili v polročných intervaloch slávnostné stretnutia s jubilantmi pri 

príležitosti životného alebo pracovného jubilea. Ako každoročne sa V-FOO podieľal v 

spolupráci s vedením fakulty na organizácii stretnutia dôchodcov FCHPT, ktorého sa v októbri 

zúčastnilo vyše 120 bývalých zamestnancov. 
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▪ Výbor FOO v spolupráci s vedením fakulty zorganizoval pri príležitosti Dňa učiteľov 

v Radošinskom naivnom divadle predstavenie „Ako som vstúpil do seba“ pre všetkých 

zamestnancov fakulty, predstavenie malo veľmi pozitívnu odozvu. 

▪ Členovia výboru sa zúčastňovali zasadnutí stravovacej komisie, ktorej predsedom je Ing. L. 

Staruch, PhD. Odbory vyvinuli aktivitu a pripravili anketu spokojnosti so stravovacím zariadení 

firmy Delicanti. O výsledkoch a záveroch bolo vedenie fakulty oboznámené predsedom SK na 

zasadnutí vedenia  a členovia odborov dostali informácie v zápisnici.    

▪ Dôležitou oblasťou činnosti odborov je otázka bezpečnosti práce na našej fakulte. Túto 

činnosť zabezpečuje firma PROFIS, s.r.o. Na pracoviskách FCHPT sa uskutočnili previerky BZOP 

a PO elektronickou formou. Našim cieľom je aktívnejšie sa podieľať na kontrole a dodržiavaní  

bezpečnosti práce na pracoviskách a adresne ich riešiť.  

▪ K dnešnému dňu má naša členská základňa 87 členov z radov zamestnancov. V dôsledku 

odchodu do dôchodku odišli z odborovej organizácie štyria členovia, pribudli štyria noví 

členovia, zatiaľ sa nám darí členskú základňu udržiavať a postupne omladzovať. Máme 21 

členov z radou dôchodcov, ktorí si platia udržiavací poplatok a môžu využívať benefity 

odborov. Percentuálne zastúpenie členov odborovej organizácie je na FCHPT spomedzi 

všetkých fakúlt STU naďalej najvyššie (13.2.2025 - 45,3%). 

▪ Programové ciele FOO FCHPT STU na rok 2025 predniesol predseda FOO A. Ház. Plné znenie 

programových cieľov na r. 2025, schválené uznesením konferencie, je uvedené v prílohe č. 2 

tejto zápisnice. 

4. Správa o hospodárení výboru FOO za rok 2024 a návrh rozpočtu na rok 2025 

 

Správu o hospodárení v podrobnej forme a návrh rozpočtu na rok 2025 pripravila hospodárka 

FOO ako aj komentár k týmto materiálom V. Illeová. Materiály týkajúce sa hospodárenia FOO 

v r. 2024 s návrhom rozpočtu na r. 2025 sú v prílohe č. 3. zápisnice. 

 

5. Správa revíznej komisie FOO STU za rok 2024 

Správu revíznej komisie predniesol člen Revíznej komisie FOO FCHPT STU R. Zakhar. Revíziu 

vykonala revízna komisia v zložení: M. Varíny, R. Zakhar , V. Illeová. Revízia hospodárenia, 

správy majetku FOO, vedenia evidencie, pokladne a knižnice FOO bola vykonaná dňa 

14.1.2025. Výsledkom kontroly je zistenie, že všetky príslušné záznamy a dokumenty sú v 

súlade s predkladanou správou o hospodárení. 

6. Správa mandátovej komisie 

l. Staruch v mene mandátovej komisie konštatoval, že na konferencii FOO FCHPT je 

prítomných 29 delegátov z celkového počtu 32 čo je 90,6 % účasť. Konferencia je uznášania 

schopná. Na konferencii sa zúčastnili 10 hostia z FCHPT STU a 1 hosť z inej ocborovej 

organizácie. 
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7. Diskusia 

7.1 Prvým príspevkom do diskusie bolo vystúpenie prof. Ing. A. Gatial, DrSc., dekana fakulty, 

ktorý znovu potvrdil dobrú spoluprácu Výboru FOO s Vedením FCHPT aj v roku 2024. Uviedol, 

že predseda výboru FOO je pravidelne prizývaný na všetky zasadnutia vedenia a kolégia 

dekana a je oboznamovaný so všetkými materiálmi predloženými vedením fakulty. Ocenil 

súčinnosť odborov pri riešení pracovnoprávnych vzťahov a to od riešenia osobných príplatkov 

až po uvoľnenie zo zamestnania. Ďalej informoval o úprave študijných programov, 

momentálne všetko postupuje podľa harmonogramu, pripravujú sa nové kritéria na 

habilitačné konania. Zjednocujú sa kritériá na funkčné miesta docentov a profesorov. 

Informoval, že vedecká rada sa stotožnila s novými návrhmi na vytvorenie 4 odborov na 

fakulte - Biotechnológie a potravinárstvo, Chémia, Chemické inžinierstvo a technológie, 

Technická kybernetika aj z dôvodu nedostatku garantov (profesorov) študijných odborov.   

Ďalej sa p. dekan poďakoval odborom za aktívnu organizáciu a zabezpečenie spoločenských 

akcií na fakulte. Informoval o rozpočte na rok 2025 v Akademickom senáte STU bol  

prerokovaný a schválený dňa 26. februára, rozpis dotácii sa predpokladá v druhej polovici 

marca a v apríli by mohol byť predložený do AS FCHPT na prerokovanie a schválenie.  

Na záver informoval, že 14 pracovníkov fakulty porušilo Pracovný poriadok STU, nesplnilo si 

oznamovaciu povinnosť ďalšieho úväzku. Uviedol, že je to porušenie pracovnej disciplíny 

a nemohol nereagovať.   

7.2 doc.  D. Berkeš v diskusii uviedol porovnanie kritérií s Univerzitou Komenského, čo sa týka  

kritérií na habilitačné konania. Počet a rozsah autorských hárkov (3AH) je rovnaký zatiaľ čo 

u nás sa upravuje kritérium, že nie je nutné mať jednu prácu v takomto rozsahu ale môže byť 

rozdelená v dvoch dielach. Počet potrebných karentovaných výstupov je 10, zatiaľ čo naše 

kritéria počítajú len s publikáciami v kategóriách A a A+.  

7.3 doc. Ing. A. Ujheliyová, PhD. doplnila informáciu ohľadom podpísania KZVS uviedla, že 

ZMOS mal výhrady k podpisu KZVS na roky 2025-26, pretože vo svojich rozpočtoch nedostali 

financie ani na jednorazový príspevok pre zamestnancov školstva, ktorý bol dohodnutý 

v Doplnku ku KZVS. Na to konto vedenia Odborového zväzu školstva absolvovalo rokovania so 

zástupcami MŠ SR, kde presadzovalo splnenie požiadaviek súvisiacich s vyhlásením štrajkovej 

pohotovosti. Nakoniec sa podarilo presadiť zvýšenie platov zamestnancov školstva do roku 

2026.  

- od 1.9.2025 len v rezorte školstva navýšenie tarifných platov všetkých zamestnancov školstva  

o 7 %  

- od 1.1.2026 zvýšenie tarifných platov učiteľov VŠ, vedecko-výskumných a  nepedagogických 

zamestnancov vysokého školstva o 7 % .   
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8. Návrh uznesení 

A. Ujhelyiová predniesla v mene návrhovej komisie návrh uznesení konferencie FOO FCHPT 

STU. Konferencia tieto uznesenia schválila všetkými hlasmi prítomných. Uznesenia 

konferencie sú uvedené v prílohe č. 4 tejto zápisnice. 

9. Záver 

D. Berkeš poďakoval prítomným za účasť, príspevky do diskusie a konferenciu FOO FCHPT STU 

ukončil. 

 

V Bratislave, 20.3.2025 

Zapísala M. Hadvinová 

  

Overila: V. Illeová      A. Ház, predseda V-FOO 

 


